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Když se na začátku října slavnostně otvíralo nové moderní venkovní sportovní hřiště u ZŠ Vodní, ani ve snu 
nikoho nenapadlo, že budou v listopadu kvůli mimořádným opatřením školy opět uzavřeny. Ačkoliv by tedy 
podzimní počasí sportování venku přálo, tak děti kvůli velkému šíření nákazy koronavirem musí zůstat doma. 
Hřiště ale na děti počká a o to víc si ho užijí, až to situace dovolí. Krásné sportoviště bude jistě sloužit nejenom 
generacím mohelnických školáků, ale i všem dalším sportovcům z Mohelnice a okolí.
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Okružní 7, Mohelnice (naproti zdrav. středisku)
www.optika-mohelnice.cz

Udělejte 
si radost 

brýlemi 
od nás

Průzkum pro dálnici D35, 
úsek Staré Město – Mohelnice

ŘSD ČR pověřilo firmu INSET s.r.o. vypracováním podrobného 
geotechnického průzkumu pro dálnici D35 v úseku Staré Město 
– Mohelnice. Zájmové území stavby této komunikace se nachází 
v Olomouckém a Pardubickém kraji, konkrétně v katastrálních 
územích obcí Mohelnice, Loštice, Újezd u Mohelnice, Podolí  
u Mohelnice, Křemačov, Řepová, Krchleby na Moravě, Javoří  
u Maletína, Starý Maletín, Prklišov, Dětřichov u Moravské 
Třebové a Staré Město u Moravské Třebové. V rámci 
průzkumu budou prováděny vrtané inženýrsko-geologické  
a hydrogeologické sondy, sondy statické penetrace, geofyzikální 
a geodetická měření. Výzkumné práce budou uskutečněny  
v rámci dohod s majiteli a uživateli dotčených pozemků a budou 
prováděny tak, aby v co nejmenší míře omezily vlastnická  
 a uživatelská práva a aby nedošlo ke škodám na majetku  
a životním prostředí. Práce budou zahájeny přibližně v polovině 
listopadu 2020 a potrvají do září 2021.

Výzva vlastníkům nemovitostí

Při roznášení hlasovacích lístků voličům bylo v řadě případů 
zjištěno, že budovy nejsou řádně označeny číslem popisným 
(příp. evidenčním) a číslem orientačním. V místních částech 
se jedná pouze o číslo popisné nebo evidenční. Evidenčním 
číslem se označují převážně stavby pro rodinnou rekreaci. 
Každé popisné nebo evidenční číslo budovy musí být v rámci 
obce či její části jedinečné. Orientační číslo slouží k usnadnění 
orientace v jednotlivých ulicích či náměstích. Dle zákona  
o obcích je vlastník nemovitosti povinen na svůj náklad 
označit budovu čísly určenými obecním úřadem a udržovat je  
v řádném stavu. Čísla se umísťují tak, aby byla viditelná. Čísla 
orientační se umísťují vždy pod tabulku s číslem popisným. 
Vlastník nemovitosti se dopustí přestupku tím, že neoznačí 
budovu čísly stanovenými obecním úřadem nebo je neudržuje 
v řádném stavu. Za tento přestupek lze uložit pokutu do  
200 000 Kč. Cílem však není ukládat pokuty, cílem je zajistit 
řádné označení budov. Žádáme proto vlastníky nemovitostí  
o označení budov určenými čísly.

Odbor správní

Reklamace - Swietelsky

Rekonstrukce Okružní ulice byla provedena v roce 2015 
a zhotovitelem byla společnost Swietelsky stavební s.r.o. 
Společnost podle uzavřené smlouvy o dílo musí držet záruku 
za provedené dílo v délce 5 let od kolaudace. V souvislosti  
s tímto závazkem byla uplatněna reklamace ze strany města 
vůči zhotoviteli na propadlé a vyježděné koleje příčných prahů, 
kanálové poklopy, praskliny živičných povrchů, uvolněné rámy 
poklopů, odtokových kanálů a šachet. Po několika vyměněných 
dopisech mezi městem a společností, kdy se již schylovalo  
k tomu, že bude zadán znalecký posudek, který měl rozhodnout 
o tom, zda je reklamace oprávněná nebo není, nakonec 
společnost Swietelsky uznala podstatnou část reklamovaných 
vad. Otázkou je, zda se vady podaří odstranit ještě v tomto 
roce nebo začátkem stavební sezóny v roce 2021. Největší 
překážkou, která opravám nyní brání, je vydání povolení  
k zvláštnímu užívání s uzavírkou této ulice, stanovením 
objízdných tras a přesměrováním tras autobusové dopravy. 
K vydání tohoto povolení je stanovena zákonná lhůta 30 dnů 
a bez vydání tohoto povolení nelze ulici uzavřít. Ing. Michek, 
vedoucí OR města Mohelnice, k tomu sdělil: ,,Dnes nejsme 
schopni občanům odpovědět, kdy opravy proběhnou. Nevíme, 
zda společnost Swietelsky podstoupí riziko, že zaplatí za vydání 
povolení, když ví, že za 30 dní je začátek prosince a není jisté, 
jaké bude počasí, a k realizaci oprav nemusí pro první mrazy dojít.  
Z těchto důvodu se domníváme, že k opravám reklamovaných 
vad na ulici Okružní a k opravě tlukoucí odtokové šachty  
v letošním roce nedojde."
Na závěr lze konstatovat, že město Mohelnice z rozpočtu města 
opravy reklamovaných vad za zhotovitele provádět nemůže  
a čas, kdy vše mohlo být opraveno, byl nenávratně promeškán.  

Vážení spoluobčané, 
našemu městu se virová nákaza covid-19 na jaře úspěšně vyhýbala, nyní tomu tak bohužel není. Dodržujme proto společně platná doporučení 
a nařízení, oprostěme se od černých myšlenek a udělejme každý den něco prospěšného pro sebe a pro své blízké. Chtěl bych touto cestou 
poděkovat všem, kteří v dnešní nelehké době pomáháte našim seniorům, ať už v rámci své profese, nebo dobrovolně. Také vám všem, 
jež jste vystaveni riziku virové nákazy pro svá povolání, která jste si vybrali. Hluboce pak smekám před všemi dárci plazmy po prodělaném 
virovém onemocnění. Přeji nám všem pevné zdraví, držme se.

Pavel Kuba

Úvodní slovo starosty

TERMÍNY SVOZU BIOODPADU 
 ŘÍJEN 2020 – BŘEZEN 2021

OMEZENÍ PROVOZNÍ DOBY 
ÚŘADU PRO VEŘEJNOST

43. týden 22.–23. 10. 2020
45. týden 05.–06. 11. 2020
47. týden 19.–20. 11. 2020
51. týden 17.–18. 12. 2020
02. týden 14.–15. 01. 2021
07. týden 18.–19. 02. 2021
11. týden 18.–19. 03. 2021
13. týden 01.–02. 04. 2021

Pondělí a středa pro veřejnost otevřeno 
8:00 - 10:00  |  14:00 - 17:00  hodin

(klientům, kterým byl dopředu potvrzen termín mimo výše 
uvedenou dobu, bude vstup umožněn)
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V pátek 2. října 2020 zahájil starosta města Mohelnice Pavel Kuba 
slavnostní otevření obnovené a zrekonstruované venkovní sportovní 
plochy v areálu ZŠ Vodní v Mohelnici slovy: „Snaha vedení této 
školy o obnovu původního hřiště se po 14 letech stala skutečností.“ 
V areálu sportovišť najdete novou atletickou dráhu a celou řadu 
dalšího sportovní vyžití pro děti a širokou veřejnost. Ředitel Hloušek 
k tomu dodal: „V rámci tělesné výchovy bude hřiště využívat 
660 žáků naší školy, odpoledne pak děti v rámci různých kroužků 
a plánujeme hřiště zpřístupnit i veřejnosti.“ Jednotlivá hřiště zde mají 
jeden z nejlepších povrchů, také z tohoto důvodu investice dosáhla 
16 mil. Kč. Na vybudování areálu přispělo Ministerstvo pro místní 
rozvoj částkou 5 mil. Kč a Olomoucký kraj částkou 1,2 mil. Kč. Zbytek 
byl dofi nancován z rozpočtu města. „Že se jedná o významnou 
investici města, je vidět už na první pohled, a to i vzhledem k objemu 
vložených prostředků. Proto jsem rád, že jsme i my mohli tento 
projekt podpořit z národních peněz,“ řekl v rámci svého proslovu 
David Koppitz, náměstek pro řízení sekce regionálního rozvoje 
na Ministerstvu pro místní rozvoj ČR, který přestříhával slavnostní 
pásku. Také dodal: „Právě v dnešní době bychom měli dbát na to, 
aby se děti dostatečně hýbaly a v online světě nezapomínaly na své 
fyzické zdraví. I z tohoto důvodu má vybudování hřiště logiku. Věřím, 
že bude výborně sloužit škole i celé Mohelnici.“ 

Významná investice města Mohelnice: Slavnostní otevření nového hřiště ZŠ Vodní 

Praktické využití nové atletické dráhy s vysokou kvalitou 
a měkkostí povrchu při hodině tělocviku viděl náměstek 

Koppitz v doprovodu ředitele Hlouška. 
-mn-
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KRÁTKÉ ZPRÁVY Z MOHELNICE 

Potřeba dosadby a celkové revitalizace parčíku kolem kostela 
sv. Stanislava vznikla před časem, kdy muselo dojít k vykácení 
vyvrácených a přerostlých smrků, které ohrožovaly přilehlé 
nemovitosti. Obnažená, holá místa vyvolala zadání projektu 
s názvem Obnova parku u kostela sv. Stanislava. O tom, jaké stromy 
mají být vykáceny, které stromy a keře mají být dosazeny, rozhodli 
lidé z památkové péče, pracovníci odboru životního prostředí 
města společně s autorkou projektu. Mgr. Pavel Černý sdělil: 
„Hlavním důvodem je realizace projektu Obnova parku u kostela 
sv. Stanislava. Dalšími faktory byla narušená provozní bezpečnost, 
někde nebyly včas provedeny potřebné pěstební zásahy, a tedy 
nebyl usměrněn nevhodný vývoj dřevin. Další dřeviny rostly ve 
velkém počtu na malé ploše. Některé prostorově a kompozičně 
nezapadaly do navrženého architektonického řešení.“ Provedené 
kácení, byť většího množství stromů, tedy neznamená likvidaci 
zeleně v dané lokalitě. Hodnotní jedinci zůstali na místě zachováni 

a byli ošetřeni vhodnými pěstebními zásahy. Dřeviny, které byly 
odstraněny, budou kompenzovány novou stromovou a keřovou 
výsadbou, která nahradí kácené dřeviny a vhodně doplní a omladí 
stávající porosty v parku. Díky tomuto zásahu se zpřístupní prostor za 
kostelem, který by měl sloužit pro aktivní i pasivní odpočinek. Park je 
v rámci návrhu rozdělen na horní (klidovou) část a na spodní část pro 
aktivní a pasivní odpočinek. Ve spodní části parku bude vytvořena 
nová mlatová cesta, navazující na stávající chodník, podél níž budou 
umístěny herní prvky a odpočívadlo s mobiliářem. Cesta bude 
lemována výsadbou bylin, travin, cibulovin a keřů. Část stávajícího 
trávníku bude přeměněna na květnatou louku. Dále zde dojde 
k výsadbě několika listnatých a jehličnatých stromů. V horní části 
parku došlo k asanaci většiny stávajících dřevin a jejich nahrazení 
skupinami kvetoucích třešní, které budou doplněny podsadbou 
nízkých keřů. 

-mn-

Prostranství u kostela sv. Stanislava prokouklo
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Cyklostezka Újezd-Líšnice byla úspěšně zkolaudována
Přes 2 km nové cyklostezky nyní spojuje místní část Újezd s Líšnicí, která navazuje na úsek z Dolních Krčem do Líšnice. Cenu díla 
se podařilo snížit o 690 664 Kč, a to především díky kvalitnímu napojení nové cyklostezky na stávající silnici v obci Líšnice, která se 
tak nemusela celoplošně frézovat a přeasfaltovávat. Společný projekt města Mohelnice a obce Líšnice se podařilo zrealizovat za částku 
12 855 488 Kč. K této částce je nutné připočíst projektovou přípravu, zpracování žádosti o dotaci, výkupy pozemků, autorský dozor. Projekt 
získal dotaci z MAS, jejíž výše by měla činit 11 400 000 Kč. Na fi nancování se město Mohelnice podílelo v poměru 70 %  zaplacených výdajů 
a obec Líšnice 30 % zaplacených výdajů nutných k vybudování cyklostezky.

K venkovskému rybníku patří vrba, dále rybník olemují 
nové lípy.

Výsadba stromů a keřů v letošním roce proběhne na Studené Loučce. Projekt výsadby bude realizován za fi nanční spoluúčasti Státního 
fondu životního prostředí ČR (SFŽP ČR) na základě rozhodnutí ministra životního prostředí dle podmínek národního programu Životní 
prostředí. Výsadba 13 ks stromů a keřů na Studené Loučce proběhne v sobotu 14. 11. 2020 od 9 hodin. Sázení zeleně za aktivní pomoci 
občanů, a to nejlépe obyvatel místa, je cenným a cíleným aktem směřujícím k sounáležitosti s daným prostorem. Lidé si takových výsadeb 
více váží a chrání je. Tyto akce vedou ke stmelení komunity a sounáležitosti s daným místem. 
V letošním roce budou muset být při výsadbě respektována a dodržována mimořádná vládní nařízení týkající se současné epidemiologické 
situace, aby byla zajištěna bezpečnost účastníků. Pokračovat v sázení se bude dále v roce 2021 v Mohelnici, kde bude vysazeno 40 ks 
stromů včetně keřů, trvalek a cibulovin, v obci Libivá bude vysazeno 29 ks stromů včetně keřů, trvalek a cibulovin, v obci Květín 17 ks stromů 
včetně keřů a v obci Křemačov 24 ks stromů včetně keřů.

Výsadba zeleně na Studené Loučce

Prázdné prostranství pod školou oživí mimo jiné i sakura 
s růžovými květy.
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Radnice má nachystánu dokumentaci s vydaným stavebním 
povolením na opravu vzhledu městské věže. Projekt řeší výměnu 
některých prvků a novou fasádu v projektové ceně cca 12 mil. Kč. 
Vzhledem k vysoké předpokládané ceně je rozdělen na 2 etapy po 
cca 6 mil. Kč. O zahájení oprav rozhodnou zastupitelé v prosinci 
tohoto roku při projednávání rozpočtu města.

Oprava fasády věže Staré lavičky dosloužily

Zvedlá hladina Mírovky v parku nám 
způsobila škody na majetku. Na jaře 
bude muset projít opravou část Fit 

stezky a mostek přes Mírovku.
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ŘADOVÉ DOMY
II. ETAPA 2021/22

 732 190 000
www.pozemkymohelnice.cz
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V lokalitě u bazénu, kde stromy a zeleň ustoupily parkovišti, došlo k nové výsadbě.
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Občane, zaplať!
Vážení spoluobčané, milí sousedé.
Chtěl bych vás v tomto nelehkém období srdečně pozdravit, popřát vám pevné zdraví, mnoho sil a energie. Rád bych se s vámi také 
podělil o svoje názory a postoje k nově přijaté obecně závazné vyhlášce č. 1/2020, o stanovení koefi cientů pro výpočet daně z nemovitosti. 
Její návrh byl předložen na 18. zasedání Zastupitelstva města Mohelnice a po nedlouhé diskusi schválen poměrem: pro 16, proti 2, 
zdrželo se 1. Přítomno bylo 19 zastupitelů. Ve výsledku to znamená, že na dani z nemovitosti občané zaplatí meziročně o 100 % více, 
podnikatelé a fi rmy za své objekty k podnikání dokonce trojnásobek. Děje se tak v situaci, kdy je výpadkem v příjmech postiženo nejen 
město Mohelnice, ale rovněž i jeho občané a zejména pak fi rmy a podnikatelé. Současně se dá bohužel předpokládat, že situace se spíše 
zhorší. Zvýšení daně z nemovitosti bude dále znamenat zvýšení ceny pronájmu bytových i nebytových prostor a ve svém důsledku i zhoršení 
dosažitelnosti nájemního bydlení a v případě fi rem a podnikatelů nutné úspory vedoucí například ke snížení počtu pracovních míst. Lze tedy 
očekávat i dopady sociální. Město samotné k významnějším provozním úsporám ale doposud nepřistoupilo. Pokud tedy v roce 2020 někdo 
argumentuje tím, že v roce 2011 došlo k razantnímu snížení počtu zaměstnanců (na počet 66), měl by také dodat, že v roce 2019 jich bylo 
již 75. Z výše uvedeného je tedy asi každému jasné, že k úspoře došlo snad v roce 2011, nikoli však v letech následujících. Bylo tomu právě 
naopak. Město bohužel zvolilo nešťastný postup, kdy si nejdříve vezme víc peněz od svých občanů, podnikatelů a fi rem, až následně snad 
bude uvažovat o možných úsporách. Osobně mne tento přístup velice mrzí a svědčí o nepochopení situace, ve které se naši spoluobčané, 
podnikatelé a fi rmy ocitli.

Pane starosto, mimo jiné jste podnikatel, přesto jste hlasoval pro zvýšení 
daně z nemovitosti. Jsou na místě obavy, že zvýšení daně bude mít vliv na 
zvýšení cen pronájmu bytových a nebytových prostor?
Nejsou. Každý nájemce má sepsanou smlouvu na základě dohody dvou smluvních stran, která připouští úpravu nájmu. Úprava nájmu se 
většinou týká infl ace.  Již uzavřené nájemní smlouvy nejsou vázány k sazbě daně z nemovitosti a tržní výšku nájemného podle mého názoru 
určuje nabídka volných prostor a lokalita. Dopad zvýšení daně na občana, který bydlí v bytě, bude v řádu stokorun.

A co sociální dopady, snížení počtu pracovních míst, zhoršení dosaži-
telnosti nájemního bydlení v souvislosti se zvýšením daně z nemovitosti?
V letošním roce někteří pronajímatelé utrpěli daleko větší fi nanční ztrátu odpuštěním nájemného. Odpuštění nájemného nespustilo žádný 
impuls ke zvýšení pronájmu a nevedlo ke změně nájemní smlouvy. Zvýšená daň z nemovitosti samozřejmě bere každému pronajímateli 
a každému podnikateli část zisku. Tato část ušlého zisku nevyvolá ale žádné hromadné propouštění a nemůže zhoršit dosažitelnost 
nájemního bydlení. Měsíční částka zaplacená za nájem se bude snižovat tehdy, až bude ve městě dostatečná nabídka kvalitních volných 
bytů. Podnikatel nebude propouštět, pokud bude mít dostatečný počet zakázek a jeho fi rma bude konkurenceschopná. A jak jsem se již 
vyjádřil v minulém čísle zpravodaje, snižuje se cena energií v příštím roce a neměla by se zvyšovat ani cena práce. Podle mého názoru jde 
o neopodstatněné obavy.

Je jasné, že městský rozpočet zvýšením daně z nemovitosti získá větší 
příjmy, ale jsou názory, že se málo šetří a počet zaměstnanců MěÚ se 
zvyšuje. 
MěÚ má dvě části. Samosprávu a státní správu. Počet zaměstnanců samosprávy se nezvýšil a počet zaměstnanců státní správy se zvýšil za 
posledních 8 let o 8 zaměstnanců. Z toho o 2 zaměstnance na sociálním odboru, o 1 zaměstnance na odboru dopravy zejména v souvislosti 
s agendou přestupků a o 5 zaměstnanců na stavebním odboru v souvislosti s agendou územního plánování, speciálního stavebního úřadu 
a nárůstu stavebních řízení. Na platy zaměstnanců státní správy dostává město samostatnou dotaci od státu. A co se týká provozních úspor, 
tak není možná jednoduchá odpověď, ale snad každý, kdo ve městě žije, vnímá, že zvýšené daňové příjmy násobně překračují zvýšené 
provozní výdaje za posledních 8 let, což se projevuje na vzhledu města a úplným splacením starých dluhů za posledních 8 let.

Luděk Pivoňka, zastupitel města Mohelnice

K tématu jsme se zeptali mohelnického starosty Pavla Kuby:

PŘÍSPĚVKY ZASTUPITELŮ
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PŘÍSPĚVKY ZASTUPITELŮ
Město Mohelnice každoročně vítá své nově narozené občánky ve dvou termínech – jarním a podzimním. V letošním roce tradiční vítání 
nových občánků města proběhlo ve slunnou sobotu 12. září v obřadní síni muzea. Vzhledem k tomu, že jarní vítání občánků, naplánované na 
měsíc duben, muselo být z důvodu přijatých protiepidemiologických opatření odloženo, bylo na termín 12. září zasláno rodičům narozených 
dětí rekordních 82 pozvánek. S přihlédnutím k aktuální epidemiologické situaci byla akce konána za zvýšených hygienických opatření, děti 
byly rozděleny do osmi skupin (čtyři obřady se konaly dopoledne a čtyři odpoledne) a bohužel tentokrát nebylo součástí obřadu tradiční 
přednášení dětí z mateřských škol, aby bylo minimalizováno zdravotní riziko. Milým překvapením byla velká účast – místostarostka města 
paní Jana Kubíčková přivítala 72 nových občánků, kteří obdrželi od města Mohelnice dárek, jejich maminky květinu a na památku měli rodiče 
možnost nechat se se svým miminkem vyfotografovat. I přesto, že akce letos probíhala poměrně nestandardně (roušky, dezinfekce apod.), 
milá a pohodová atmosféra v žádném případě nechyběla. Další vítání občánků bude plánováno až dle vývoje epidemiologické situace
a s ohledem na přijatá opatření.

Alena Nantlová, matrikářka

Rodina Nasadilova

Rodina Ambrožova

Rodina Grygarova

Rodina Kubova

Rodina Rattayova

Rodina Otáhalova

VÍTÁNÍ OBČÁNKŮ MĚSTA MOHELNICE V ROCE 2020
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DOMOV PRO SENIORY A PEČOVATELSKÁ SLUŽBA MOHELNICE 
PŘÍSPĚVKOVÁ ORGANIZACE                                                                                                      

MEDKOVA 419/1, 789 85  MOHELNICE 

MOHELNICKÝM SENIORŮM, OSOBÁM SE ZDRAVOTNÍM 
POSTIŽENÍM A OSOBÁM S TĚLESNÝM POSTIŽENÍM 

NOVĚ NABÍZÍ VE VAŠEM BYTĚ TYTO TERÉNNÍ PEČOVATELSKÉ SLUŽBY: 

 DOVOZ OBĚDŮ A MOŽNOST ODEBÍRÁNÍ OBĚDŮ DO VLASTNÍCH JÍDLONOSIČŮ ZA CENU 65,- KČ. 
ODBĚR JE MOŽNÝ V BUDOVÁCH: 
Pečovatelské služby Medkova 1, Mohelnice od 11,30 – 12,00 hod                                              
Domova pro seniory Lidická 4, Mohelnice od 11,00 – 11,30 hod  
 

 Pomoc při zvládání běžných úkonů péče o vlastní osobu (pomoc a podpora při podávání jídla a 
pití, pomoc při oblékání a svlékání, včetně speciálních pomůcek, pomoc při prostorové orientaci, 
samostatném pohybu ve vnitřním prostoru, pomoc při přesunu na lůžko nebo vozík). 
 

 Pomoc při osobní hygieně (pomoc při úkonech osobní hygieny, pomoc při základní péči o vlasy a 
nehty, pomoc při použití WC). 
 

 Poskytnutí stravy nebo pomoc při zajištění stravy (dovoz jídla, pomoc při přípravě jídla a pití, 
příprava a podání jídla a pití). 
 

 Pomoc při zajištění chodu domácnosti (běžný úklid a údržba domácnosti, pomoc při zajištění 
velkého úklidu domácnosti, např. sezónního úklidu, úklidu po malování, běžné nákupy a 
pochůzky, velký např. týdenní nákup, nákup ošacení a nezbytného vybavení domácnosti, praní a 
žehlení ložního a osobního prádla popř. jeho drobné opravy). 
 

 Zprostředkování kontaktu se společenským prostředím (doprovázení dospělých osob do 
zaměstnání, k lékaři, na úřady a další instituce). 
 

 Základní sociální poradenství. 
 

VÍCE INFORMACÍ NA TELEFONNÍCH ČÍSLECH: 

vedoucí pečovatelka: 583 430 502, 604 967 107                                                                                                                                                                             
pracovnice v sociálních službách: 736 701 013                                                                                     
vedoucí stravovacího provozu: 737 165 492                                                                                                  

nebo na www.ddmohelnice.cz 
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„Tyto řádky vám, čtenáři, píšu  odjinud, z téměř ukončené anglickou 
vládou nařízené 14denní karantény, a to z hrabství Robina Hooda, 
a zamačkávám slzu při vzpomínce na 26. září 2020, kdy proběhl  
v Mohelnickém kulturním domě koncert dětského pěveckého sboru 
Arietta ke 30. výročí jeho založení. Na tento slavnostní den jsem 
čekala už od prosince 2018,  kdy jsem se dozvěděla o chystaných 
oslavách Arietty. S napětím jsem od letošního února sledovala vývoj 
v České republice a doufala, že mi letenka nepropadne, neboť 
jsem si v nadšení rezervovala cestu do vlasti už na podzim 2019. 
Naštěstí jsem nepřišla ani o letenku, ani jsem nezmeškala koncert. 
A tak se mi podařilo po pěti letech znovu se postavit na jevištní prkna 
a zazpívat si jak s těmi odrostlými členkami, které jsem před lety 
potkávala dvakrát týdně na zkouškách, tak jsem také měla čest 
stát na pódiu s nynějšími zpěváčky, i s těmi nejmenšími. Koncert 
se skládal z kratších  vystoupení  všech oddělení sboru  - Sluníček 
(přípravný sbor), hlavního sboru Arietta,  komorního sboru Arietta 
a sboru bývalých členek.  V programu byly zařazeny písně různých 
žánrů – lidové, dětské, populární i fi lmové melodie. Katka Bohatová 
(roz. Šildová) obohatila koncert svým krásným hlasem, když nám 
všem připomněla Ledové království 2 písničkou „Tam, kde fouká 
severák“, kterou pro tento fi lm v češtině nazpívala právě ona, jedna 
z nás! Posluchači  (v rouškách) byli velmi nadšeni předvedenými 
výkony a všechny zpěváky a zpěvačky odměnili velkým potleskem. 
Všichni jsme zpívali s nadšením, s pocitem výborně provedené 
práce a hrdostí, že patříme k hudebnímu tělesu 30 let starému (či 
mladému), který je neodmyslitelnou součástí mohelnické kulturní 
scény. Když se podívám zpátky na ta dětská a poté puberťácká léta 
ve sboru, tak si uvědomím, že jsme tam  dostaly  mnoho darů do 
života. Zdeňka o těchto kvalitách nikdy nemluvila ani to nenaznačila 
při zkouškách, ale vedle toho, že jsme se naučily zpívat (a to nejen 
jednohlasně), tak jsme se cvičily v disciplíně, dochvilnosti, vytvořily si 
přátelství na celý život. A to všechno, aniž bychom musely být stále 
přilepené na sociálních sítích. Samozřejmou součástí nepsaného 
„desatera“ sboru bylo přijít včas na zkoušku, nevyrušovat, když jiný 
hlas nacvičoval jejich část skladby.  Před vstupem do autobusu, který 
nás odvážel na cesty, jsme všichni šli „povinně“ na záchod, neboť 

jedině tak se poznají „ocelové ženské“ a dnes už i „železní chlapi“, 
když vydrží aspoň hodinu cestovat bez záchodové přestávky. A bylo 
jedno, zda se jednalo o cestu na pěveckou soutěž, do zahraničí, 
na výměnný pobyt či na soustředění. (Mimochodem i dnes před 
jakoukoliv cestou jdu ještě preventivně na záchod.) Při rozhovorech 
s dalšími odrostlými členkami jsme se shodly, že jsme se ve sboru 
naučily vytrvat v tom, co děláme, a nestřídat aktivity každého půl 
roku. Sborové kamarádky můj výčet doplnily o další skvělé vlastnosti:  
že jsme se naučily soběstačnosti na cestách, spoléhat se samy na 
sebe, ale taky být týmovým hráčem, že jsme se naučily pozornosti 
a soustředěnosti. Jistě se časy od doby, kdy jsem chodila do Arietty, 
nepředstavitelně změnily, ale přátelství, krásné vzpomínky spojené 
s trémou před soutěžemi, ale i před vánočními koncerty, výbuchy 
smíchu, pocity hrdosti, když rodina seděla v sále a tleskala nám, 
v nás zůstaly.  Letos se k našim blízkým v publiku přidali taky naši 
manželé, partneři a děti, to všechno nám navždy zůstane v srdcích. 
Určitě i oni  byli na nás  pyšní, jak  nám to i po letech stále výborně 
zpívá. Mohla bych pokračovat ve výčtu kladů, co mi  léta ve sboru 
dala. Teprve dnes si cením právě těch hodin dřiny, ale i legrace, 
kdy jsme vytvářely společnými silami krásné koncerty a bojovaly 
o místa v soutěžích, reprezentujíce malé a ne všem známé město. 
Jsou to důležité hodnoty, které mi nikdo nevezme. Moje nostalgické 
vzpomínání si dovolím ukončit několika přáními. DPS Arietta 
přeji mnoho dalších úspěšných  let na pódiích nejen doma, ale 
i v zahraničí. Také přeji hodně sil, trpělivosti, vytrvalosti, zdraví 
a smíchu jak Zdeňce Jásenské, tak i Vendule Hánečkové při  výchově 
nových zpěvaček a zpěváků.  Přeji trpělivost a neústupnost rodičům 
při výchově a vedení jejich dětí, které právě zpívají v Ariettě anebo 
se chystají stát jejími novými členy. Rodičové, přeji vám také, abyste 
neposlouchali výlevy podobné  těm mým (pronášeným v mých 
dvanácti, čtrnácti, patnácti letech), že už to ve sboru balím. Vsadila 
bych se s vámi, že vám vaše děti za rodičovskou důslednost ještě 
jednou rády poděkují. A vám čtenářům taky něco přeji: a to abyste 
přišli s radostí podpořit Ariettu a zaposlouchali se do  krásné hudby, 
kterou tam děti společně vytvářejí. Určitě vás to povzbudí a potěší. 

Zakládající členka DPS Arietta vzpomíná...

Na pódiu se sešly 3 generace zpěváčků.

Za ty odrostlé „ocelové ženské“
Gabriela Mádlo, roz. Svobodová

-šš-
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Vítáme tě, kamaráde…. Tímto výstižným integrovaným blokem 
zahajujeme každoročně začátek školního roku.  Září bylo ve 
znamení vítání, poznávání, adaptace nově příchozích dětí 
a upevňování přátelských vztahů. Pro děti byla na přivítání 
nachystána zahradní akce s dopravní tematikou, kterou jsme museli 
bohužel vzhledem k okolnostem zrušit. Jako překvapení pro děti 
měla celou akci doprovázet Policie ČR.  Na akci byl nachystán 
bohatý program se spoustou zábavných her a bylo také objednáno 
Mobilní planetárium se zajímavým námětem o vesmíru – Se zvířátky 
do vesmíru. Mobilního planetária jsme se nemuseli vzdát, program 
jsme přesunuli na dopolední hodiny pro předškolní a střední třídy. 
Planetárium bylo velmi zajímavým zpestřením jak pro děti, tak 
pro pedagogy. I když jsme v této době omezeni možnostmi práce 
s dětmi, tak se snažíme využívat alternativní možnosti. 
S předškolními třídami jsme se zúčastnili na začátku měsíce září dopravní akce na dětském dopravním hřišti v Mohelnici, kde si děti 
zopakovaly pravidla silničního provozu. Pravidelně všechny jednotlivé třídy navštěvují městský park, kde hrají pohybové hry, všímají si změn 
přírody, hlavně teď v podzimním čase, sbírají přírodniny (kaštany, žaludy, šišky, šípky, listy) a těmito přírodninami si vyzdobují své třídy. 
Přejeme všem pevné zdraví a doufáme, že se společně setkáme na jiné společné akci v příznivější době. 

Mgr. Michaela Navrátilová

Ve čtvrtek 17. září 2020 se náš soutěžní tým s názvem ,,Kmotři“ ve 
složení Nikola H., Aneta D. a Klára W. zúčastnil velkého grandfi nále 
v soutěži Prezentiáda, která umožňuje studentům základních 
a středních škol rozvíjet své prezentační schopnosti a dovednosti. 
Díky důkladným přípravám a úspěchu v krajském kole soutěže se 
náš tým dostal mezi 22 nejlepších týmů z celé České republiky 
a také Slovenska. Závěrečné téma prezentace ,,Za každou cenu“ 
jsme měli za úkol zpracovat formou vědecké konference. Celý 
průběh soutěže, od uvažování nad tématem, tvorby prezentace, on-
line prezentování až po účast v závěrečném celostátním kole, byl 
pro nás tři opravdový zážitek. Pořadatelem grandfi nále Prezentiády, 
které proběhlo v Brně na Ekonomicko-správní fakultě MUNI, byl tým 
ze Student Cyber Games. I když jsme na nejvyšší mety nedosáhli, největším oceněním pro nás byla možnost zúčastnit se celostátního 
kola a také to, že můžeme sami na sobě pozorovat, jak jsme se kvalitativně posunuli ve vytváření prezentací i samotném prezentování. 
Zúčastnit se Prezentiády máme v plánu i další rok, tentokrát už jako středoškolačky. Jsme bohatší o nové zkušenosti, a máme tak dostatek 
motivace být ještě lepší a probojovat se co nejdál. Obrovskou podporou pro nás byla naše paní učitelka IKT Libuše Spáčilová, které patří 
velké poděkování. 
         Aneta Dokoupilová

V tomto netypickém školním roce mají žáci SPŠE a OA Mohelnice 
poprvé možnost studovat nově nabízená zaměření - programování, 
design a virtuální realita a programování a databázové systémy. 
Studenti si zde osvojí práci s nástroji pro virtuální realitu, modelování 
3D objektů nebo vytvoření virtuálního prostředí. Až opět usednou 
do lavic, čeká je nové prostředí a moderně vybavené učebny. Škola 
totiž prošla dvouletou rekonstrukcí. „V uplynulých dvou letech se 
nám podařilo pořídit moderní vybavení do všech odborných učeben. 
Další opravy se nesly v duchu energetickoúsporných. Povedlo se 
nám zateplit celou budovu školy, vyměnit okna a zavést rekuperaci 
vzduchu do tříd,“ popisuje průběh rekonstrukcí ředitel školy Miloš 
Palla. Součástí balíku oprav jsou i nová sociální zařízení, na jejichž 
modernizaci se podílel Olomoucký kraj. Ve fi nální části rekonstrukce opravili řemeslníci schodiště a chodby. Nové jsou i podlahy a omítky 
ve všech třídách. „Škola dnes vypadá velice dobře a odpovídá trendům výuky dnešní doby,“ dodává Palla. Rekonstrukce školy vyšla na 
65 milionů korun, významným investorem byl Olomoucký kraj, který přispěl 31 miliony korun. „Renomé mohelnické průmyslovky je velmi 
vysoké. Škola patří ke špičce technických škol Olomouckého kraje. K tomuto významnému postavení si škola zasloužila i odpovídající 
vybavení,“ říká končící náměstek hejtmana Olomouckého kraje Ladislav Hynek. „SPŠE v Mohelnici je školou, která bude udávat směr 
budoucnosti ve školství v moderních technologiích,“ dodal na slavnostním otevření vedoucí krajského odboru školství Miroslav Gajdůšek. 
Škola nezahálí a v rekonstrukcích bude pokračovat. „Již teď máme ve fázi příprav projektovou dokumentaci rekonstrukce našeho domova 
mládeže. Pokud vše půjde, jak má, s opravami bychom mohli začít už příští rok,“ uzavřel ředitel školy Miloš Palla. 

-šš-

Podzim v Mateřské škole Na Zámečku

Žákyně ZŠ Vodní postoupily do grandfi nále Prezentiády

SPŠE udává směr budoucnosti ve školství

KRÁTKÉ ZPRÁVY ZE ŠKOL 
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RM rozhodla, že nebude iniciovat zvýšení stávajícího poplatku (696 Kč/1 osoba) za komunální odpad pro občany a podnikatele na rok 2021 
a ponechá ho na stávající úrovni. Výdaje související s komunálním odpadem jsou cca 9 mil. Kč a příjmy z třídění a poplatků přesahují mírně 
6 mil. Kč. Město nyní za občany a podnikatele, kteří vytváří odpad, doplácí z městského rozpočtu cca 3 mil. Kč. Patříme mezi nejhorší města 
v Olomouckém kraji s vyprodukovaným komunálním odpadem v kg/rok na občana, což v následujících letech bude mít na naše město 
velmi nepříznivé dopady související se zvyšováním poplatků za skládkování odpadů a samozřejmě s fi nančním zatížením občanů ve formě 
zvyšování poplatku za komunální odpad. Chystá se soubor opatření, který bude představen v dalším čísle zpravodaje a který by se měl 
zavádět během příštího roku s cílem snížit složku komunálního odpadu a dosáhnout většího třídění.

Rada města se rozhodla svěřit údržbu všech chodníků a cyklostezek městské společnosti, jejímž novým jednatelem je Aleš Heidenreich. Za 
tímto účelem se rozhodla městské společnosti poskytnout investiční příspěvek ve výši 787 000 Kč na nákup malého traktůrku s příslušenstvím. 
Od SPŠE byla pronajata budova bývalé kotelny na uskladnění posypového materiálu. Postupnými kroky by mělo docházet ke zkvalitnění 
zimní údržby ve městě a radnice věří, že stížností občanů ubude.

Po stížnostech občanů bydlících v lokalitě za „Alšovým mostem“ na stav vozovky přímo na Alšově mostě, na stav samotného mostu 
a na hluk od projíždějících vozidel se podařilo vedení města dohodnout s oblastním ředitelem ŘSD na celoplošné opravě vozovky mostu, na 
prohlídce dilatačních uzávěrů mostu a na provedení měření hluku v úseku mezi druhým a třetím sjezdem do města ve směru od Olomouce 
a mezi prvním a druhým sjezdem do města ve směru od Libivé s termínem v tomto roce do konce října.

Čtyřleté období volených zástupců, dva roky za námi. Podle údajů z ekonomického odboru se do oprav a rekonstrukcí majetku města a jeho 
místních částí investovalo za pomocí rozpočtu a získaných dotací v roce 2019 cca 120 mil. Kč a v roce 2020 to bude cca 80 mil. Kč, celkem 
cca 200 mil. Kč. Z této částky bylo nejvíce investováno do oprav a modernizace ZŠ Vodní (cca 35 mil. Kč), podařilo se otevřít lokalitu „Sever“ 
stavebníkům (cca 13 mil. Kč), opravit přednádražní prostor vlakového nádraží (cca 9 mil. Kč), propojit Újezd a Líšnici novou cyklostezkou 
(cca 13 mil. Kč), investovat do modernizace našich místních částí cca 20 mil. Kč atd. Rada města doporučila zastupitelům schválit plán 
na investice do oprav a modernizace majetku města na zbývající dva roky ve výši přesahující 300 mil. Kč. Co se z tohoto plánu podaří 
zrealizovat, se ukáže na možnostech rozpočtu a získaných dotačních titulů. Ambice města jsou veliké a současná koronavirová krize je zatím 
nebrzdí.

Jak se budou vyvíjet poplatky za komunální odpad, co nás čeká?

Zimní údržba chodníků a cyklostezek

Občané si stěžují, městu komunikace nepatří

Volební období zvolených zástupců města vstupuje do druhé poloviny

INFORMACE PRO OBČANY

SPORT
I. liga judo muži – Plzeň 3. října 2020
Do Plzně jsme odjížděli na utkání v postupové skupině ve velmi brzkých ranních hodinách s plnou sestavou a velkými ambicemi. I když jsme 
tentokrát měli obsazeny všechny váhové kategorie, štěstí nám nepřálo a Mohelnice zvítězila pouze jednou, když přesvědčivě porazila Železo 
Hranice poměrem 5:2. Všechny ostatní duely s Judo Academy Praha, Judoclub Liberec „B“, Judoclub Plzeň a Judoklub Olomouc skončily 
nejtěsnějším rozdílem 3:4 bohužel v náš neprospěch. Celkově tak v roce 2020 skončilo družstvo mužů T. J. Sokol Mohelnice v I. lize na 
6. místě. 

Blanka Švecová

Velká cena Ostravy - 10. října 2020
V kategorii mladších žákyň zasáhla do bojů ve váze do 44 kg Vendula Dřevická 
a vybojovala 3. místo. Starší žáci pak přivezli kompletní sadu medailí – zlatou získal 
po bezchybném výkonu Martin Sedlák (60 kg), o stříbro ve váze 52 kg se zasloužila 
Veronika Dřevická a bronzovou medailí se ozdobil Šimon Damajka (66 kg).  

Blanka Švecová
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rada (-redakce-): Mgr. Dagmar Čepová, Šimon Švub (-šš-), Mgr. Tereza Konečná (-tk-). Redakční radu jmenuje Zastupitelstvo města Mohelnice. Redakční mail: 
<mohelnickyzpravodaj@gmail.com> Šéfredaktor: Bc. Martina Nenkovská (-mn-). Příjem plošné inzerce: Iveta Zapletalová, <zapletalova@mksdk.cz>, tel.: 583 430 
915. Vychází každý měsíc a nese i jeho pořadové číslo. Uzávěrka: 20. dne ve 12 hodin předchozího měsíce. Výtisk zdarma. Náklad: 4 300 ks. Tisk: Tiskárna Křupka 
Mohelnice. Nevyžádané rukopisy a obrazové materiály se nevracejí. Redakce se nemusí ztotožňovat s názory prezentovanými ve článcích dopisovatelů. Nepodepsané 
příspěvky jsou redakční záležitostí. V redakci jsou k nahlédnutí Zásady pro vydávání Mohelnického zpravodaje. Vydavatel neodpovídá za věcný obsah uveřejněných 
inzerátů. Vydavatel si vyhrazuje právo zveřejnit publikované materiály na internetu. Přetiskování redakčních materiálů bez souhlasu redakce není dovoleno. Grafi cká 
úprava Jan Blažek ml. Za případné chyby se omlouváme. Periodický tisk územního samosprávného celku.

SPOLEČENSKÁ KRONIKA

K 30. 9. 2020 bylo na Úřadě práce ČR, oddělení kontaktního pracoviště Mohelnice evidováno celkem 569 dosažitelných uchazečů 
o zaměstnání a podíl nezaměstnaných osob byl 4,1 %. Pouze z Mohelnice bylo k 30. 9. 2020 v evidenci 328 dosažitelných uchazečů 
o zaměstnání a podíl nezaměstnaných osob byl 5,5 %.

Úřad práce informuje

Josef Beránek 

Aleš Bárta

Já nezemřel, neboť stále žiji 
v srdcích těch, co mne měli rádi.

Dne 12. listopadu to bude již 
4. smutné výročí, co nás navždy 

opustil náš milovaný manžel, 
tatínek a dědeček pan Aleš 

Bárta.

S láskou vzpomínají manželka, 
dcera, syn a vnoučata.

Věra Spurná

Dne 1. listopadu uplyne 10 let, 
co nás navždy opustila naše 
maminka, paní Věra Spurná 

z Mohelnice. V červenci jsme si 
připomněli její nedožité 

95. narozeniny. 

S láskou dcera Vlaďka a syn 
Joža s rodinami.

Jiří Veverka

Chceme s rodinou poděkovat 
všem kamarádům, přátelům 
a bývalým kolegům z práce, 
že se přišli dne 2. 10. 2020 
naposledy rozloučit s mým 
manželem Jirkou na jeho 

poslední cestě. A také moc 
děkujeme za písemné 

kondolence. 

Manželka Marta s rodinou.

Uplynulo devadesát let od narození malíře Josefa Beránka. Nejznámější mohelnický krajinář a držitel Ceny města 
se narodil 13. října 1930 v Klatovech. Zemřel v dubnu tohoto roku. V paměti přátel, sousedů a známých zůstává 
zapsán navěky. „Vzpomínám na něj jako na zlatého, skromného a nenáročného člověka. Oddaného Mohelnici 
tak jako nikdo druhý,“ říká editorka Beránkova díla paní Hana Heindenreichová.
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